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Zápis z 21. jednání Komise Rady hl. m. Prahy Rada světové památky (dále jen „RSP“), dne 8. 6. 2017 

 

přítomni: 7 členů komise, dle přiložené prezenční listiny (příloha č. 1)   

nepřítomni: 3 

omluveni:  5 (Mgr. Jiří Vajčner, Ph.D.; Mgr. Filip Kračman; Bc. Blanka Švarcová;   

                                           Mgr. Jiří Skalický; Ing. arch. Ondřej Šefců)  

neomluveni: 0 

stálí hosté: 2 (Ing. arch. Tomáš Drdácký; PhDr. Kateřina Bečková) 

omluvení stálí hosté: 2 (Ing. arch. Věra Kučová; PhDr. Ivana Kyzourová) 

přizvaní hosté (ad hoc): Ing. arch. Alena Krusová CSc.; Mgr. Robert Gája 

 

I. Zahájení  

a) Předseda přivítal přítomné a zahájil jednání.  

 

II. Schválení zápisu z minulého jednání, organizační záležitosti a schválení účasti hostů 

a) RSP konsenzem schválila zápis z minulého jednání (11. 5. 2017) a žádá sekretariát, aby ho podle 

pravidel předložil Radě HMP a dotčeným věcně příslušným odborům; 

b) RSP konsenzem schválila program jednání Komise RSP (viz příloha 2);  

c) RSP konsenzem souhlasila s účastí hostů ad hoc; 

 
III. Stanovisko k roční monitorovací zprávě za rok 2016 

a) RSP děkuje zpracovateli za snahu předložit RSP finální verzi Roční monitorovací zprávy 2016 

v předstihu. 

b) RSP bere na vědomí vstupní informaci zpracovatele Roční monitorovací zprávy 2016.  

c) RSP, vzhledem k technickým problémům, přerušuje do svého příštího zasedání jednání o Roční 

monitorovací zprávě s tím, že debatu k ní povede na svém příštím zasedání 22. 6. 2017.  
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IV. Stanovisko k obsahové struktuře plug-inu k uměleckým dílům ve veřejném prostoru 

a) RSP akceptuje předběžnou strukturu plug-inu Manuálu tvorby veřejných prostranství hl. města 

Prahy – Umění na veřejných prostranstvích (dále jen P-iMTVP). RSP pro dopracování materiálu 

doporučuje, kromě svých závěrů k této otázce, které jsou uvedeny v zápisech z 16. jednání RSP 

(12. 1. 2017), 18. jednání RSP (16. 3. 2017) a 20. jednání RSP (12. 5. 2017), aby byl materiál při 

svém finálním zpracování doplněn ještě o následující otázky: 

i. Umísťování nově pořizovaných uměleckých děl nebo eventuální přemísťování 

stávajících děl či jejich odstranění musí být vždy v souladu s  dlouhodobými veřejnými 

zájmy, a to prioritně před zájmy individuálními, byť by i tyto zájmy byly odůvodněné. 

ii. Umísťování nebo eventuální přemísťování již existujících uměleckých děl či jejich 

odstranění musí být v souladu s objektivní hierarchií urbanistických hodnot prostoru 
daného veřejného prostranství jako celku a hierarchií architektonických hodnot všech 

jeho součástí, zejména památkově chráněných. (Například, je-li v prostoru umístěna 

významná památka, je nutné tuto její hodnotu nadřadit.) 

iii. Stanovení podmínek pro umísťování nově pořizovaných uměleckých děl a jejich 

eventuální přemísťování či odstraňování v budoucnosti podle bodů obou předchozích 

bodů IV. a) i. a ii., je třeba s nositeli autorských práv ošetřit předem smluvně. 

iv. Pokud jde o doplňování historických veřejných prostranství uměleckými díly, ať již 

artefakty, které zde původně byly, nebo nově pořizovanými, je třeba vždy vycházet 

z kompozičních charakteristik daného veřejného prostranství a z hierarchie hodnot dle 
bodu IV. a) ii. 

v. RSP k tomu zdůrazňuje, že zpětné navracení dochovaných uměleckých děl na původní 

místo musí být posuzováno ad hoc a s ohledem na stav a udržitelnost dochovaného 

uměleckého díla. 

b) RSP vítá záměr zpracovatelů doplnit P-iMTVP o případové studie. 
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V. Různé 
a) RSP souhlasí s tím, aby paní Ing. arch. Aleně Krusové CSc. (NPÚ) byl vzhledem k její vysoké 

odbornosti přiznán status stálého hosta na jejích zasedáních a věří v její přínos obsahové kvalitě 
jednání RSP. 

b) RSP s politováním konstatuje, že na funkci stálého hosta rezignovala paní Ing. arch. Věra Kučová 

z důvodů pracovního vytížení a vyslovuje jí poděkování za její aktivní přístup k projednávaným 

otázkám a za její odborný přínos jednáním RSP. 

c) RSP vyslovuje poděkování svému členu, řediteli Botanického ústavu AV ČR, RNDr. Miroslavu 
Vosátkovi, CSc., za jeho přínos k práci RSP, a zejména za jeho péči o část 002 světové památky 

Historické centrum Prahy (park a zámek Průhonice). RSP očekává, že jí bude předložen návrh na 

její doplnění o nástupce za odstupujícího člena RSP. RSP doporučuje sekretariátu, aby bez 

zbytečného odkladu připravil příslušnou dokumentaci pro jmenování nových členů RSP.   

d) RSP žádá své členy, aby zvážili výběr věcných témat pro účely tematické orientace jejich zasedání 

v roce 2018. RSP se k plánu těchto témat vrátí na svém zářijovém zasedání. 

e) RSP připomíná v souvislosti s předchozí korespondencí UNESCO, která navázala na výstupy 

z jeho Monitorovacích zpráv, a s relevantními rozhodnutími Výboru světového dědictví, na stále 

nedořešenou otázku transformace severojižní magistrály, která figuruje v uvedených 

dokumentech. RSP připomíná, že relevantní mezinárodní dokumenty v souvislosti se severojižní 

magistrálou uvádějí jako nejvhodnější variantu její transformaci na městský bulvár. RSP v této 

souvislosti připomíná své závěry uvedené v zápise z 16. jednání RSP (12. 1. 2017) týkající se 
realizace věcně souvisejícího projektu na humanizaci severojižní magistrály. RSP na základě 

dostupných informací naléhavě doporučuje, aby otázka transformace severojižní magistrály 

nebyla odkládána a přistoupilo se k okamžitému zahájení řešení, byť i metodou postupných kroků. 
RSP plně vnímá obecný zájem pražské veřejnosti na odstranění vnitřní periferie města, kterou je 

okolí magistrály, která sama o sobě je významnou bariérou v jeho organizmu. 

VI. Závěr 
Příští jednání se uskuteční ve čtvrtek 22. 6. 2017 od 10.00 v Salonku primátorky, Škodův palác.  

Konec zápisu. 

Zpracoval: Karel Kučera 
Ověřila: Mgr. Simona Vladíková   Schválil: Mgr. Michal Beneš, CSc.  
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Příloha č. 2 

 

 


